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Po zakończeniu części jawnej posiedzenia była możliwość zwiedzania Muzeum Politechniki Opolskiej 

oraz odbyło się spotkanie w Instytucie Konfucjusza. 

  

  

Widok sali obrad 

  
Zwiedzanie Instytutu Konfucjusza Zwiedzanie Muzeum Politechniki Opolskiej 

Środa, 19.10.2022 r. (część zamknięta posiedzenia) 

I. Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie Komitetu Elektrotechniki PAN zostało otwarte przez Przewodniczącego Komitetu prof. 

M. Łukaniszyna. Po przywitaniu obecnych, przedstawił program obrad. W związku ze śmiercią prof.  

Mariana Pasko zaistniała konieczność uzupełnienia składu Prezydium KE i powołania  przewodniczącego 

Sekcji TPiOE. Rekomendację Prezydium KE uzyskał Prof. S. Wincenciak - wieloletni członek KE. Pełno-

mocnikiem ds. organizacyjnych sekcji zgodził się zostać prof. D. Mazur. Następnie Prof. M. Łukaniszyn za-

pytał uczestników spotkania czy do przedstawionego planu zgłaszają jakieś uwagi lub proponują jego zmia-

nę. Prof. A. Demenko poprosił o wprowadzenie do programu posiedzenia punktu dotyczącego uzupełnienia 

Rady Programowej Archives of Electrical Engg. oraz powołanie redaktora tematycznego w miejsce zmarłe-

go prof. Marian Pasko. W wyniku braku dalszych uwag ze strony zebranych, prof. Łukaniszyn poprosił 
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o akceptację programu posiedzenia, co też wszyscy obecni uczynili. Po czynnościach wstępnych, Przewod-

niczący przeszedł do punktu 2 planu posiedzenia.  

II. Sprawozdanie przewodniczącego 

W ramach kolejnego punktu prof. M. Łukaniszyn stwierdził, że najważniejszą sprawą w pracach 

Prezydium KE było przygotowanie ankiety i materiałów do oceny Komitetu. Tutaj dużą pracę wykonał 

prof. R. Wojciechowski za co prof. M. Łukaniszyn serdecznie Mu podziękował. Zagadnienia związane z re-

organizacją liczby komitetów w Wydziale IV omówił prof. A. Demenko. 

Pozostałe prace realizowane przez Prezydium Komitetu: 

-przygotowanie posiedzenia plenarnego w Opolu; 

-przygotowanie wniosku o dofinansowanie AEE; 

-udział w zjeździe Dziekanów Wydziałów Elektrycznych w Politechnice Bydgoskiej i wygłoszenie refe-

ratu o Komitecie Elektrotechniki (19-21.05); 

-udział w uroczystościach 90-lecia urodzin Prof. T. Kaczorka w Politechnice Białostockiej (5-6.05); 

- udział w posiedzeniu ZG PTETiS w Warszawie (19.09); 

-udział w konferencjach SPETO i konferencji "Problemy Eksploatacji Maszyn i Napędów Elektrycz-

nych", które uzyskały patronat Komitetu; 

-udział w Konferencji „100 lat badań i kształcenia w Elektrotechnice”, organizowanej przez Wydział 

Elektryczny Politechniki Warszawskiej, 8-9 czerwca 2022r. (prof. L. Grzesiak). 

W tym roku odbędą się też wybory władz PAN. Prof. Łukaniszyn zrelacjonował uczestnikom spotkania 

kwestie związane z wyborami oraz omówił harmonogram wyborów (szczegółowe informacje są zamiesz-

czone na stronie internetowej PAN). Kolejne posiedzenie Przewodniczących Komitetów w Wydziale 

IV PAN odbyło się w dn. 06.09.2022 r., w Warszawie i było poświęcone ocenie Komitetów i ich reorganiza-

cji. Prezentację dotyczącą reorganizacji komitetów w Wydziale IV PAN przedstawił Prof. J. Modelski. Na-

stępnie omówiono oceny jakie uzyskały poszczególne komitety. Komitet Elektrotechniki uzyskał pozytywną 

ocenę. 

III. Sprawozdanie prof. Lecha Grzesiaka z obchodów 70 – lecia PAN (10.06.2022r.) oraz posiedzenia 

Plenarnego PAN (23. 06.2022r.) w Warszawie; 

Następnie, Przewodniczący poprosił o zabranie głosu prof. L. Grzesiaka, który reprezentował KE w obcho-

dach 70-lecia PAN. Prof. Grzesiak zrelacjonował szczegółowo obchody 70 – lecia PAN, które odbyły się 

w ogrodach PAN pod Warszawą w dniu 10.06.2022r. Posiedzenie Plenarne PAN poświęcone również 70-leciu 

odbyło się w 23. 06.2022r. w Warszawie i miało bardzo uroczysty charakter.  

Prof. L. Grzesiak poinformował obecnych, że podjął się wraz ze Swoją Sekcją przygotowania „Opinii  

Komitetu Elektrotechniki Polskiej Akademii Nauk w sprawie stanu elektromobilności w Polsce” do końca 

2022r. i poprosi członków KE o wypracowanie stanowiska w tej kwestii. Zdaniem prof. M. Łukaniszyna, bę-

dzie to stanowiło możliwość zainteresowania władz Akademii działaniami KE i złożeniu niniejszej Opinii na 

ręce Pana Dziekana z sugestią skierowania jej do Władz Polskiej Akademii Nauk z prośbą o akceptację i prze-

słanie do Władz Państwowych (m.in. Premiera oraz Ministra Klimatu i Środowiska), jako stanowiska Polskiej  

Akademii Nauk lub załącznika do pisma przewodniego kierownictwa Polskiej Akademii Nauk. Poruszany  

w Opinii problem Komitet uznaje za ważny dla długoterminowej strategii rozwoju kraju i ochrony jego środo-

wiska. 
 

IV. Partnerstwo Komitetu Elektrotechniki w Kampanii Społecznej Elektromobilni.pl 

W punkcie 4 obrad, Przewodniczący przekazał głos Sekretarzowi - dr hab. Rafałowi Wojciechowskiemu, 

którego poprosił o zrelacjonowanie kwestii udziału Komitetu Elektrotechniki w Kampanii Społecznej Elek-

tromobilni.pl, na rzecz poparcia nowoczesnych i ekologicznych systemów transportu elektrycznego. Dr hab. 

Rafał Wojciechowski, poinformował obecnych o realizowanych działaniach w obszarze elektromobilności, 
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oraz o odbytych w ostatnich miesiącach eventach dotyczących Targów Motor Show zorganizowanych  

w Poznaniu. 

V. Współpraca ze Stowarzyszeniem Elektryków Polskich  

W niniejszym punkcie obrad, Przewodniczący KE oddał głos byłemu Prezesowi SEP dr P. Szymczakowi, 

który reprezentował Prezesa S. Cieślika. Dr P. Szymczak poinformował zebranych o współpracy pomiędzy 

Stowarzyszeniem Elektryków Polskich a Komitetem Elektrotechniki, tj. instytucjami reprezentującymi ten 

sam obszar tematyczny. Stwierdził, że rezultaty dotychczasowej współpracy SEP z Komitetem Elektrotech-

niki PAN zachęcają do rozszerzenia i udoskonalenia jej. Dr P. Szymczak poinformował, o inicjatywach 

i eventach organizowanych przez SEP (m.in. Komisja SEP ds. przygotowania wniosku o nadanie wyróżnie-

nia „IEEE Milestone” pionierskiemu dziełu systemu trójfazowego Michała Doliwo-Dobrowolskiego,  

Międzynarodowy Dzień Elektryka-Szczecin, Konferencja poświęcona M. Doliwo-Dobrowolskiemu i odsło-

nięcie pomnika-ławeczki w Szczecinie 9-10.06).  

  
Prezes SEP Piotr Szymczak wręcza list gratulacyjny Prezes Piotr Szymczak wręcza Statuetkę od ZG SEP 

 

W dniach 23-24 09. odbył się XL Walny Zjazd Delegatów Stowarzyszenia Elektryków Polskich pod ha-

słem „Elektrycy dla przyszłości Polski”. Nowym Prezesem ZG SEP został prof. S. Cieślik. Prof. M. Łukani-

szyn w imieniu KE wysłał list gratulacyjny na ręce nowego Prezesa. Na koniec Swojego wystąpienia, dr 

Piotr Szymczak wręczył Przewodniczącemu listy gratulacyjne od Prezesa S. Cieślika i Statuetkę ufundowa-

na przez ZG SEP z podziękowaniem za współpracę. 

VI. Udzielenie przez Komitet Elektrotechniki Polskiej Akademii Nauk patronatu XX konferencji: 

„Aktualne problemy w elektroenergetyce”. 

W kolejnym punkcie posiedzenia, rozpatrywano wniosek o objęcie patronatem przez Komitet Elektro-

techniki PAN konferencji „Aktualne problemy w elektroenergetyce” organizowanej przez Politechnikę 

Gdańską w 2023r. Po odczytaniu tych słów prof. M. Łukaniszyn zaprosił do dyskusji. Poinformował ze-

branych także, że „…Zgodnie z zasadami i trybem udzielania patronatu przez Komitet Elektrotechniki 

konferencjom (§ 4 "Zasady i tryb przyznawania patronatu Komitetu Elektrotechniki..."), każdy wniosek 

musi być procedowany przez Sekcję, której obszar tematyczny związany jest z obszarem tematycznym 

Konferencji. Głos zabrał prof. dr hab. Zbigniew Lubośny – przewodniczący Sekcji SE - i przedstawił 

opinie o Konferencji przygotowane przez profesorów o uznanym autorytecie. W opiniach zaproponowa-

no udzielenie patronatu KE. Prof. M. Łukaniszyn zaprosił do dyskusji nad przedstawionym wnioskiem, 

prosząc o opinię obecnych członków KE. Po zakończonej dyskusji Przewodniczący postawił wniosek 

o przyznanie patronatu KE konferencji. Wniosek ten został zaakceptowany jednogłośnie. 

VII. Zmiany w składach Prezydium KE i Komitetów Naukowych Wydawnictw KE 

W związku ze śmiercią prof. M. Pasko zaistniała konieczność uzupełnienia składu Prezydium KE 

i powołania przewodniczącego Sekcji TPiOE. Po dyskusji i poparciu Prezydium KE rekomendację uzyskał 

Prof. S. Wincenciak - wieloletni członek KE. Pełnomocnikiem ds. organizacyjnych sekcji zgodził się zostać 

prof. D. Mazur -członek stowarzyszony z Sekcją TPiTO. Po zakończonej dyskusji Przewodniczący postawił 

wniosek o powołanie Prof. S. Wincenciaka na przewodniczącego Sekcji TPiOE. Wniosek został poddany 

tajnemu głosowaniu i został zaakceptowany jednogłośnie. 
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Kontynuując wystąpienie, prof. M. Łukaniszyn poprosił o zabranie głosu prof. A. Demenko Redaktora 

Naczelnego Archives of Electrical Engineering (AEE). Prof. A. Demenko, przedstawił sylwetki Profesora 

Paolo Di Barby z Uniwersytetu w Pavii (Włochy) oraz sylwetkę Profesor Ruth V. Sabariego z KU Lueven 

(Belgia). Profesorowie zostali zaproponowani przez Komitet Redakcyjny AEE do włączenia w skład Rady 

Programowej (RP) kwartalnika. Zgodnie z obowiązującym „Regulaminem trybu wyboru członków i orga-

nów Komitetów Naukowych” z dn. 17 września 2019 r., § 1 p. 7, członkowie Komitetu Elektrotechniki PAN 

podjęli decyzję o współpracy z ww. osobami. Na podstawie wyników tajnego głosowania, Komitet Elektro-

techniki włączył Profesora Paolo Di Barba z Uniwersytetu w Pavii (Włochy) oraz Profesor Ruth V. Sabarie-

go z KU Lueven (Belgia) w skład RP AEE. 

Następnie Redaktor naczelny kwartalnika PAN Archives of Electrical Engineering (AEE), prof.  

Andrzej Demenko, przekazał informacje dotyczące bieżącej sytuacji naukowo-wydawniczej kwartalnika 

AEE. Skupił się na krótkim przypomnieniu składu osobowego Redakcji AEE oraz przedstawicieli Rady 

Programowej i Redaktorów Tematycznych czasopisma. W związku ze śmiercią prof. M. Pasko zapropono-

wał powołanie prof. K. Jakubiuka z Politechniki Gdańskiej jako redaktora tematycznego. Wniosek został 

poddany tajnemu głosowaniu i został zaakceptowany jednogłośnie. 

Prof. M. Łukaniszyn dziękując za informacje poinformował, że redakcja czasopisma Archives of Elec-

trical Engineering nadal będzie starała się o włączenie kwartalnika do grupy czasopism posiadających 

współczynnik wpływu i jest bliska osiągnięcia tego celu. Wskazał również, że czasopismo jest już w presti-

żowej bazie Web of Science i zostało zaindeksowanie w Emerging Sources Citation Index (ESCI). Przypo-

mniał również, że w wyniku naszych wspólnych interwencji nastąpiła sugerowana przez nas zmiana punkta-

cji czasopism (AEE – 100pkt). 

VIII.  Omówienie planów pracy Sekcji Komitetu  

Ostatnim planowym punktem obrad było omówienie realizacji planów pracy poszczególnych Sekcji 

Komitetu. Przewodniczący Sekcji uczestniczący w spotkaniu kolejno zreferowali realizację planów pracy 

2022 r oraz dokonali aktualizacji konferencji organizowanych pod patronatem KE PAN przez każdą z Sek-

cji. Nawiązując do wypowiedzi prof. Z. Lubośnego, prof. M. Łukaniszyn stwierdził, że byłoby bardzo ważne 

dla przyszłości Komitetu opracowanie kolejnej Opinii przez Komitet Elektrotechniki PAN w sprawie „Trans-

formacji energetycznej w Polsce”. 

W trakcie dyskusji, KE postanowił kontynuować również prace związane z „Mapą rozwoju Elektrotech-

niki” i jej dalszym uaktualnieniem. Prof. D. H. Stryczewska podjęła się koordynować prace w tym zakresie. 

Przewodniczący Sekcji uczestniczący w spotkaniu zostali poproszeni o przygotowanie materiałów uzupeł-

niających i przesłanie ich do Pani Profesor. 

W końcowej części zebrania głos zabrał (zdalnie) prof. Bolesław Zaporowski. Przedstawił On problemy 

związane z energetyką jądrową i zrównoważonym rozwoju źródeł wytwórczych. 

IX. Uwagi i wnioski.  

W ramach kolejnego punktu, Przewodniczący KE poinformował obecnych, ze kolejne posiedzenie ple-

narne KE planowane jest na maj 2023 roku., stacjonarnie w PKiN w Warszawie. Przedstawił również obec-

nym działania związane z opracowaniem prof. Bolesława Zaporowskiego i stanowiskiem KE dotyczącym 

budowy elektrowni atomowej w Polsce. 

X. Zamknięcie posiedzenia 

W tym punkcie Prof. M. Łukaniszyn zapytał o kolejne głosy w dyskusji. Wobec ich braku, poprosił o za-

twierdzenie protokołu z V zebrania plenarnego KE. Po wyczerpaniu tematów dyskusji Przewodniczący Ko-

mitetu przejął głos, podziękował członkom za uczestnictwo w posiedzeniu oraz za merytoryczną dyskusję, 

a następnie dokonał zamknięcia VI Posiedzenia Plenarnego Komitetu Elektrotechniki PAN w kadencji 2020 

- 2023. Szczególne słowa podziękowania skierował do prof. R. Wojciechowskiego i dr B. Grochowicz, za 

pomoc w przygotowaniu posiedzenia oraz możliwość przeprowadzenia głosowań. Następnie zaprosił obec-

nych na poczęstunek. 

Opracowała dr Barbara Grochowicz 


